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ΠΑΣΟΚ 

ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 

ΕΛΕΝΗ ΒΑΤΣΙΝΑ 

                                                                 

Αθήνα, 9 Ιανουαρίου 2024 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ  

 

ΠΡΟΣ: Τoν Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

  

 

ΘΕΜΑ: « Προβλήματα αγροτών Κρήτης» 

 

 

Κύριε Υπουργέ,  

 

Το σύνολο της Χώρας παρακολουθεί με αγωνία τις εξελίξεις στον αγροτικό 

τομέα, ενώ κοινός τόπος για τους αγρότες είναι ότι τα τελευταία 5 έτη της 

διακυβέρνησης της Νέας Δημοκρατίας δεν έχει υπάρξει ένα ολοκληρωμένο 

σχέδιο αγροτικής πολιτικής, με αποτέλεσμα ο πρωτογενής τομέας, που στηρίζει 

μεγάλο μέρος της Οικονομίας της Χώρας να βρίσκεται σε απαξίωση και 

εγκατάλειψη. 

Ιδίως για τους παραγωγούς του αγροτικού τομέα της Κρήτης, εκτός από την 

ακρίβεια που αυξάνει συνακόλουθα και το κόστος παραγωγής, τα ιδιαίτερα 

προβλήματα με του εργάτες γης και το μεταφορικό ισοδύναμο, έχουν 

κυριολεκτικά «λυγίσει» τον αγροτικό κόσμο. 

 

 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ
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Η νέα Κοινή Αγροτική Πολιτική είναι επιζήμια για τις δενδρώδεις καλλιέργειες, 

που στην Κρήτη φθάνουν το 70%, είναι επομένως επιβεβλημένη ανάγκη η 

πλήρης αναθεώρηση της ΚΑΠ. 

Οι πλείστες ρυθμίσεις που αφορούν τη νησιωτική Ελλάδα, δεν βρίσκουν πάντα 

εφαρμογή στην περίπτωση της Κρήτης λόγω του πληθυσμού της: 

χαρακτηριστικό παράδειγμα η «φωτογραφική» για την Κρήτη ρύθμιση για το 

Μεταφορικό Ισοδύναμο που ουσιαστικά πλήττει ανεπανόρθωτα τις 

επιχειρήσεις του νησιού που έχει πληθυσμό άνω των 150.001 κατοίκων και 

πλέον το αντιστάθμισμα από το Μεταφορικό Ισοδύναμο μειώνεται μέχρι 40% 

σε σύγκριση με την προηγούμενη πρόσκληση του έτους 2022. Ένα πρόβλημα 

που συντηρείται με τη μη αναγνώριση της νησιωτικότητας της Κρήτης, ιδίως σε 

ότι αφορά στον πρωτογενή τομέα. 

Σε όλα τα πιο πάνω θα πρέπει να προστεθεί ότι ι πρόσφατες γεωπολιτικές 

εξελίξεις στη Νοτιοανατολική Μεσόγειο που επηρεάζουν ιδίως την Κρήτη, το 

ιδιαίτερα μεγάλο μεταφορικό κόστος λόγω απόστασης του νησιού, το μεγάλο 

πρόβλημα της ρύθμισης των κόκκινων αγροτικών δανείων, αλλά και οι 

δυσμενείς καιρικές συνθήκες που δεν έχουν ευνοήσει τα τελευταία χρόνια στην 

αξιοποίηση των υδάτινων πόρων, έχουν επηρεάσει ριζικά την αγροτική 

παραγωγή οδηγώντας την κατάσταση σε τέλμα. 

 

Για τους λόγους αυτούς, 

Ερωτάσθε κ. Υπουργοί : 

 

Ποια μέτρα σκοπεύετε να λάβετε για να μη χαθεί μία ακόμα χρονιά της 

αγροτικής παραγωγής της Κρήτης και με ποιο τρόπο θα ικανοποιήσετε τα 

πάγια και διαρκή αιτήματα των αγροτών της Κρήτης για τη νησιωτικότητα, το 

μεταφορικό ισοδύναμο, την αξιοποίηση των πόρων και την αναθεώρηση της 

ΚΑΠ; 

Η Βουλευτής 

 

Ελένη Βατσινά 

 




